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Aan de raad, 
 
Samenvatting  
Sinds eind 2016 voeren de drie gemeenteraden van Cranendonck, Heeze-Leende en  
Valkenswaard een gesprek over het toekomstperspectief van de samenwerking tussen de drie  
gemeenten; ook wel de ‘stip op de horizon’ genoemd. In 2020 hebben de gemeenteraden, naar 
aanleiding van een uitgevoerde evaluatie en een opgeleverd eindrapport van Berenschot “Met 
stip op 1: de maatschappelijke opgaven” niet gelijkluidende besluiten genomen over het ver-
volgproces. 
Voor de gemeenteraad van Heeze-Leende was het met name evident dat de raad zelf feitelijk 
opdrachtgever is van het te doorlopen vervolgproces. 
Om dat opdrachtgeverschap naar behoren te kunnen invullen, is aan een raadswerkgroep ge-
vraagd om met nadere en concretere voorstellen te komen en die aan de raad voor te leggen. 
De raadswerkgroep heeft nu een conceptspoorboekje met onderzoeksvragen en een methodi-
sche volgorde opgesteld en vraagt nu aan de raad als opdrachtgever om dit dan ook vast te 
stellen. 
 
Eerdere besluitvorming 
Op 25 mei 2020 heeft de gemeenteraad naar aanleiding van een collegevoorstel, waarin werd 
voorgesteld om in te stemmen met het procesvoorstel om voor de zomer van 2020 tot een be-
sluit over de stip op de horizon van de samenwerking tussen de gemeenten Cranendonck, Val-
kenswaard en Heeze-Leende te komen, geamendeerd en wel als volgt: 
Het voorgestelde besluit te vervangen door: 
1. de inhoud van het raadsvoorstel voor kennisgeving aan te nemen 
2. eerst een opiniërende bijeenkomst als gemeenteraad van Heeze-Leende te organiseren 
waarin het procesvoorstel en nadere onderzoeksvragen verder uitgewerkt wordt; 
3. het afronden van het in 1 en 2 voorgestane procesvoorstel bepaalt ook het tijdstip van het 
besluit over de Stip op de Horizon; 
4. de gemeenteraad feitelijk opdrachtgever is van de aan te stellen procesmanager; 
5.  bij het vervolgproces de gemeenteraden van Cranendonck en Valkenswaard continu te  
informeren; 
 
Vervolgens heeft de gemeenteraad een raadswerkgroep geformeerd, waarin alle fracties verte-
genwoordigd waren en hen de opdracht verstrekt om een concretere uitwerking van het raads-
besluit van 25-5-2020 voor te bereiden. 
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De raadswerkgroep is vervolgens vanaf 6 juli 2020 periodiek met elkaar in gesprek gegaan voor 
nader dossieronderzoek, verzamelen van nog ontbrekende of nog onbekende relevante gege-
vens, het delen van ambities op hoofdlijnen en samen formuleren van onderzoeksvragen, wat 
uiteindelijk een concretere uitwerking heeft opgeleverd. Tussentijds zijn de gemeenteraden van 
Cranendonck en Valkenswaard via de griffies over de voortgang geïnformeerd. 
 
Inleiding 
Zoals al hierboven aangegeven, is de raadswerkgroep kort na het genomen raadsbesluit van 
25-5-2020 bij elkaar gekomen en vervolgens heeft periodiek overleg plaatsgevonden over de 
reeds beschikbare informatie van de afgelopen jaren, welke vragen er nog speelde of kan spe-
len binnen de raad om uiteindelijk een goed gewogen oordeel over dit vraagstuk te kunnen 
hebben, maar ook om vanuit die opgedane deskundigheid de juiste beelden en vraagstukken te 
hebben, om daarmee ook het goede gesprek met de buitenwereld (inwoners en instellingen, 
maar ook de 2 buurgemeenten en andere belanghebbenden en belangstellenden) te kunnen 
voeren.  
Meest belangrijke voorwaarde is daarbij om via dit doorlopen proces als gemeenteraad, die als 
bestuursorgaan primair gaat over de zelfstandigheid van de gemeente, de noodzakelijk vereiste 
evenwichtige regie en opdrachtgeverschap te kunnen voeren. 
Zij nog vermeld dat de raadswerkgroep niet alleen via onderlinge bijeenkomsten tot dit eindre-
sultaat is gekomen, maar ook dankbaar gebruik heeft gemaakt van bijvoorbeeld een initiatief 
van een digitale discussieavond, dat enkele maanden geleden door het bibliotheekbestuur van 
Heeze is georganiseerd en waarin interessante issues of dilemma’s ter sprake zijn gekomen, 
die vervolgens zijn verwerkt in het spoorboekje. 
 
In de raadswerkgroep waren alle fracties vertegenwoordigd en heeft ook een ieder zijn of haar 
betrokken actieve bijdrage geleverd. Vermeldenswaard is in ieder geval dat via het goede ge-
sprek en het ruimte geven en schenken aan elkaar, dit er toe geleid heeft dat er nu een voorstel 
wordt aangeboden vanuit de raadswerkgroep, waarin alle woordvoerders van de verschillende 
fracties hebben aangegeven allen te kunnen instemmen met het gezamenlijk opgestelde 
spoorboekje dat nu voorligt (zie bijlage). 
 
In dat spoorboekje staan 4 cruciale onderzoeksvragen centraal, te weten: 
1. Welke gemeente wil Heeze-Leende zijn? Wat zijn de vraagstukken voor de komende tijd in 
de kernen en welke ambities hebben we met elkaar?  
2. Wat is het vermogen of de potentie van de bestaande eigen organisatie? Is die voldoende 
om punt 1 te kunnen realiseren en zo niet, wat ontbreekt? 
3. Wat is het huidige en toekomstige vermogen van de A2-samenwerking om ons in de taak-
stelling en ambitie te ondersteunen en tegen welke prijs? 
4. Zijn vraagstukken 2 en 3 voldoende om ons in vraagstuk 1 te ondersteunen en zo niet, wat 
zouden mogelijke andere realistische alternatieven zijn? 
 
Vervolgens zijn die onderzoeksvragen uitgewerkt in zogenaamde deelvragen en wordt een 
concretere voorzet gegeven van de volgorde en de wijze waarop dat nader onderzoek door de 
gemeenteraad zou kunnen plaatsvinden. 
 
Voorgesteld wordt nu om het door de raadswerkgroep opgestelde en gezamenlijk gedragen 
spoorboekje door de gemeenteraad te laten vaststellen als vervolgproces op het eerder geno-
men raadsbesluit van 25-5-2020, maar daarnaast de raadswerkgroep “stip op de horizon” de 
opdracht te geven de coördinatie van het voorgestane proces voor haar rekening te nemen en 
tenslotte kennis te nemen van het uitgangspunt dat in dit voorstel is voorzien dat zonder extra 
financiële consequenties desgewenst slechts beperkte en zeer gerichte externe expertise mo-
gelijk is; 
 
 
 
 
 
 
. 



 

 pagina 3 van 3 

 

 

 

Risico’s 
 
Financiën 
De gedachte is dat de verdere uitwerking voornamelijk door de gemeenteraad zelf of door de 
raadswerkgroep “stip op de horizon” wordt voorbereid, georganiseerd en uitgewerkt, waarmee 
dan geen extra of onvoorziene kosten gemaakt behoeven te worden. Wellicht dat op heel speci-
fieke momenten op initiatief van de gemeenteraad zeer gerichte ondersteunende expertise van 
buitenaf wordt betrokken. Binnen de reguliere budgetten wordt financiële ruimte ingeschat van 
enkele duizenden euro’s, waarmee die noodzakelijke geachte expertise gefinancierd kan wor-
den. Dit voorstel voorziet dus niet in een langdurige extra externe begeleiding tijdens het voor-
gestane traject. 
.  
Communicatie 
Na besluitvorming zullen de gemeenteraden van Cranendonck en Valkenswaard worden bijge-
sproken en met hen nader worden overeengekomen op welke momenten redelijkerwijs zij in het 
voorgestane proces kunnen en willen worden betrokken. 
 
Voorstel 
 
1. het door de raadswerkgroep “stip op de horizon” voorgelegde spoorboekje vast te stellen als 
vervolgproces op het eerder genomen raadsbesluit van 25-5-2020; 
 
2. de raadswerkgroep “stip op de horizon” de opdracht te geven de coördinatie van het voorge-
stane proces voor haar rekening te nemen; 
 
3. kennis te nemen van het uitgangspunt dat in dit voorstel is voorzien dat zonder extra financi-
ele consequenties desgewenst slechts beperkte en zeer gerichte externe expertise mogelijk is; 
 
 
 

Heeze-Leende,  

DE GEMEENTERAAD VAN HEEZE-LEENDE, 

de griffier,   de burgemeester, 
  

P.J.A. Hertog   P.J.J. Verhoeven 
 


